
 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte mevrouw van Ewijk en heer Kranendonk, 

 

U hebt het college op 10 april 2025 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over bever 

en bakenbomen.  In deze brief beantwoord ik uw vragen puntsgewijs.  

 

1 Deelt het college de mening van GroenLinks dat de bever een welkome toevoeging is voor 

de biodiversiteit in Oss en een bijdrage levert aan ons Osse ecosysteem? 

 

Ja, het college deelt die mening.  

 

2 Heeft het college zicht op de gevolgen die de komst van de bever heeft voor de 

bakenbomenstructuur? 

 

In het project Meanderende Maas is geconstateerd dat een aantal van de huidige 

bakenbomen is aangevreten door bevers. Om de huidige bakenbomen te beschermen 

is gestart met het aanbrengen van beverpasta op de stam waardoor de bever deze 

bomen naar verwachting niet meer zal aanvreten. Dit betreft alle te behouden 

bakenbomen van de Gemeente Oss en dus ook bomen buiten het projectgebied van 

de Meanderende Maas. 

 

Voor de langere termijn is er een visie opgesteld over hoe we de 

bakenbomenstructuur langs de hele Bedijkte Maas gaan behouden. Provincie Noord-

Brabant coördineert de uitwerking daarvan, samen met Rijkswaterstaat, Provincie 

Gelderland en Limburg en de betrokken dertien gemeenten. In de visie is voorzien dat 
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er naast het beschermen van de huidige bomen, een nieuwe generatie bakenbomen 

wordt aangeplant (Zwarte populieren) die ook beschermd worden tegen bevervraat.   

 

3 Deelt het college de mening van GroenLinks dat er een passende oplossing gevonden moet 

worden om van de Maas een fijne woonplek te maken voor de bever zonder dat dit ten koste 

gaat van de bakenbomenstructuur? 

 

Ja, het college deelt die mening. 

 

4. Indien ja, welke oplossingen ziet het college om zowel de bever als de bakenbomen te 

beschermen? 

 

Technisch gezien zijn er een aantal oplossingen voor bevervraat aan bakenbomen. 

Denk hierbij aan gaas om de bomen of beverpasta. In breder verband voor het 

behoud van de bakenbomenstructuur, en voor de lange termijn, is de provincie Noord-

Brabant de coördinerende instantie. De gemeente Oss is hierbij aangesloten.  

 

5. Heeft het college contact gezocht met organisaties als IVN, landschapsbeheer en andere 

oevergemeenten zodat zij mee kunnen denken over een passende oplossing voor zowel de 

bever als de bakenbomenstructuur? 

 

Voor de kortetermijnoplossing, het aanbrengen van pasta, heeft Oss overleg gehad 

met de provincie Noord-Brabant, Stichting landschapsbeheer Oss, 

Natuurmonumenten, gemeente Wijchen en West Maas en Waal, Rijkswaterstaat. Voor 

de gemeente Oss is de stichting landschapsbeheer Oss beverpasta aan het 

aanbrengen.  

 

De provincie Noord-Brabant is coördinerend voor de integrale lange termijnvisie op 

behoud van de bakenbomen structuur. Daarbij is er sprake van een nauwe 

samenwerking met alle betrokken gemeenten, als ook plaatselijke natuur- en 

erfgoedorganisaties. 

 

6. Heeft het college, samen met de projectgroep Meanderende Maas, zicht op welke 

diersoorten de Maas een aantrekkelijk leefklimaat vinden na uitvoering van het project? En 

welke diersoorten zijn dit? 

 

Jazeker, het gebied langs de Maas ondergaat een transformatie dankzij het project 

Meanderende Maas. De huidige maasakkers maken geleidelijk plaats voor nieuwe 

natuur, waarin twee grote geulen (rondom de voormalige riviermeanders) worden 
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aangelegd, maar ook een substantieel deel ooibos en rietmoeras. Door zijn omvang en 

diversiteit kunnen we spreken van het natuurtype 'rivier- en moeraslandschap’, van 

hoge kwaliteit. Dit vergroot de aantrekkelijkheid van het gebied voor de diersoorten 

die er nu al leven, zoals de bever, das, grote modderkruiper, poelkikker, kleine 

marterachtigen, moerasvogels, loopvogels en uilen. 

  

Tegelijk hopen we dat deze ontwikkeling ook nieuwe soorten aantrekt, zoals de zwarte 

ooievaar, visarend, kwartelkoning, baardmannetje, roerdomp of de otter. We 

verwachten dat deze nieuwkomers het gebied niet op dezelfde intensieve manier 

zullen beïnvloeden als de bever momenteel doet. Naast veel nieuwkomers aan 

diersoorten zal het gebied ook een belangrijk biotoop gaan bieden voor typische en 

zeldzamen planten van het rivierengebied zoals: Cypergras, Schijngenadekruid, Fraai 

duizendguldenkruid, Rode ogentroost, Waterpostelein en diverse kranswieren, soorten 

die nog niet zo lang geleden zo goed als verdwenen waren langs de Bedijkte Maas.  

Tot slot zal het gebied van de Meanderende Maas ook van groot belang zijn voor veel 

winter- en trekvogels. 

 

7. Kan het college benoemen in hoeverre het project voldoende is voorbereid op de komst van 

nieuwe diersoorten, die hun eigen toegevoegde waarden en uitdagingen meebrengen naar het 

gebied? 

 
Bij de inrichting van het gebied wordt rekening gehouden met zowel de huidige als 

mogelijke toekomstige diersoorten. We verwachten niet dat nieuwe dieren dezelfde 

schade zullen veroorzaken aan andere natuurtypen als de bever dat nu doet. 

  

Om ongewenste soorten en negatieve effecten van bepaalde dieren te beperken, 

nemen we gerichte maatregelen. Zo leggen we rietmoerassen aan langs de oevers van 

de geulen, waardoor het gebied minder aantrekkelijk wordt voor rivierkreeften. 

Daarnaast brengen we antigraafvoorzieningen aan in de dijk, zodat de aanwezigheid 

van dassen geen risico vormt voor de dijkveiligheid. 

  



Volgvel Ons kenmerk 

4  
 

8. Is het college bereid deze uitdagingen mee te nemen naar de projectgroep Meanderende 

Maas en te zoeken naar een integrale oplossing om nieuwe en/of terugkerende diersoorten 

een goede plek te geven in hun nieuwe leefgebied rond de Maas? 

 
De gemeente Oss heeft goed contact over dit soort onderwerpen met de projectgroep 

Meanderende Maas. In het project Meanderende Maas wordt actief ingezet op het 

behouden het leefgebied van de huidige beschermde diersoorten. Er worden 

zorgvuldig maatregelen genomen op de locaties waar gewerkt wordt. Deze aandacht 

voor natuurbehoud is een integraal onderdeel van het project en is daarom volledig 

verweven in zowel het ontwerp als de uitvoering buiten. 

 

9. Houdt het college ons op de hoogte van de uitkomsten van dit gesprek? 

 

Wanneer er nieuws is, zal het college zal de raad informeren over de voortgang van 

het tot stand komen van een totale integrale visie op het behoud van de bakenbomen 

langs de Maas.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Dolf Warris  

Wethouder Klimaatadaptatie en Milieu 

 

 

 


